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                  Voorzitter  

                 L.G.J. Draisma 

                 070 – 358 90 51 

                 leo.draisma@gmail.com 

 

                  Secretaris  

                 mevr. L. van Aken 

                 06 – 12 43 96 63 

                 lidewijlidwietje1956@gmail.com 
 

  Penningmeester  

  E.F.H. de Kleijn 

  070 – 354 46 22 

  penningmvsag@outlook.com 

   

  Plv. penningmeester  

  T. Rijksen 

  06 – 23 33 68 82                                                          

  ton2001@ziggo.nl 
     

                  Bestuurslid  

                   mevr. C. Bult 

                  06 – 31 56 16 60 

                  cobi.b@casema.nl 
 

                  Bestuurslid  

                   mevr. A.C. Kamperman  

                  06 – 21 98 45 42    

                  ackamperman@gmail.com     
  

                   Bestuurslid 

                   mevr. A. Dammers                                                    

                  06 – 26 38 78 43 

                  aliciadammers@hotmail.com 
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--------------------------- 

  

Postadres  
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kamer 1.09 

2545 VP Den Haag 

 

--------------------------- 

 

Bankrekening  

 

NL95 INGB  

0003 9305 93 

 

t.n.v. Penn.  

ver. v. 

Senioren  Ambt.  

Gem. 

’s-Gravenhage 

 

--------------------------- 

 

Website 

 

www.vsag.nl 
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Boos         
 

Ik was boos. Heel erg 

boos toen een BN’er het 

op de televisie over ‘die 

oudjes’ had. Wat ik 

toen zei is behalve “Ben 

je helemaal belazerd” 

niet voor herhaling 

geschikt.  

 

Hij had het over ons. 

De VSAG is dus een 

vereniging van ‘oudjes’. 

Wie we zijn, wat we zijn 

en wat we met al onze 

vitaliteit, kennis en 

ervaring nog steeds 

doen stelt kennelijk 

niets voor. Alleen hoe 

oud we zijn telt. Het is 

het toppunt van een 

volstrekt misplaatst 

vooroordeel. En van 

een enorme domheid. 

 

Zo, dat moest ik even 

kwijt. Anders ga ik me 

er weer hevig over 

opwinden. Het is triest 

dat iemand zo  

neerbuigend naar ons 

kijkt en ons zo’n 

onrecht aandoet.   

Senioren worden namelijk 

steeds belangrijker. Niet alleen 

omdat er steeds meer senioren 

zijn, maar ook omdat ze steeds 

langer actief blijven. Zo doen 

heel veel senioren de een of 

andere vorm van 

vrijwilligerswerk.  

 

Wij, senioren, moeten wel 

degelijk serieus worden 

genomen en niet neerbuigend 

worden weggezet als een 

tweederangs bevolkingsgroep, 

die alleen voor de fabrikanten 

van rollators en hoorapparaten 

nog interessant is.  

 

We zijn niet altijd ziek, zwak of 

misselijk. Natuurlijk kan 

eenzaamheid een probleem zijn. 

Natuurlijk kan ons lijf niet meer 

wat het vroeger kon. Toch 

blijven veel senioren werken, 

sporten, reizen en musea 

bezoeken en hebben ze vaak 

een heel sociaal actief leven.  

 

Ook leren senioren andere 

vaardigheden, ontdekken ze  

nieuwe interesses en blijven ze 

zich ontwikkelen. Iets kunnen 

leren stopt natuurlijk niet als je 

een senior bent.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  



4 
 

Een andere stempel dat we 

opgedrukt krijgen is dat we 

moeite met technologie hebben. 

Veel senioren zijn wel degelijk 

handig met smartphones en 

social media en alles wat daar 

tussen zit. En als we toch hulp 

nodig hebt schakelen we  

SeniorWeb, kinderen of 

kleinkinderen in. We redden ons 

wel. We zijn niet zielig. 

 

Natuurlijk moeten we als VSAG 

uitstralen dat we geen 

vereniging van oudjes zijn. 

Daarom ben ik blij dat we bij de 

gemeente met onze flyer de 

ambtenaren die 55 jaar zijn 

geworden en al lid kunnen 

worden en die met pensioen 

gaan kunnen bereiken.  

 

Bovendien kunnen alle 

ambtenaren op Werknet lezen 

wat de VSAG is en allemaal 

doet. Een gesprek met een 

communicatiemedewerker bij de 

gemeente heeft een wervend 

stukje opgeleverd. 

 

Hopelijk trekt ook dat nieuwe 

leden. Met de gezinsleden en de 

vrienden erbij zitten we tegen 

de 1.000 VSAG-ers en dat 

moeten we zo houden. 

Belangrijk daarbij is dat veel 

gemeenteambtenaren die 55 

jaar of ouder zijn eerder willen 

stoppen. Doorwerken tot hun 

pensioen als ze 67 jaar zijn zien 

ze niet zitten.  

 

Daar liggen kansen voor de 

VSAG. Met een eigentijds 

aanbod moeten we de nieuwe 

generatie senioren voor de 

VSAG interesseren. We moeten 

aansluiten bij wat zij in hun vrije 

tijd willen doen, bij wat hun 

interesses zijn. 

 

Minstens zo belangrijk is wat de 

leden die we nu hebben willen. 

Het zou fijn zijn als we 

suggesties krijgen. Misschien 

vindt iemand het ook leuk dat te 

organiseren of daarbij te 

helpen. Laat het ons weten. 

 

Beste VSAG-ers, we laten ons 

door niemand stigmatiseren. 

Zeker niet door beperkte BN’ers 

met een onbeperkte domheid. 

Wij weten beter. Wij nemen ons 

wel serieus. Wij wel. Zijn ze 

helemaal …..….!  
 

     Leo Draisma 
 

              voorzitter  
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Grote belangstelling voor dagtocht    

naar Biesbosch: inschrijving is vol  

 
De belangstelling voor de dagtocht naar de 

Biesbosch op woensdag 14 mei is zo groot 

dat hiervoor niet meer kan worden 

ingeschreven. Nog steeds vragen leden of ze 

die dag meekunnen, maar de bus is vol. Een 

van de organiserende bestuursleden: “Het is 

verstandig bij dergelijke evenementen 

waarvan bekend is dat ze veel belangstelling 

zullen trekken, bijtijds in te schrijven. Helaas 

moeten we nu leden die te lang hebben 

gewacht, teleurstellen en dat is heel 

vervelend.” 

 

De Biesbosch is een nationaal park met een ongerepte natuur, natte 

rivierbossen, moerassen, graslanden en rietvelden. Ook is de Biesbosch 

belangrijk voor trekvogels, lepelaars, ijsvogels, haviken, buizerds, zee- 

en visarenden en allerlei soorten eenden. Bevers bouwen er sinds hun 

terugkeer in de jaren ’80 dammen en burchten. Op een schaalmodel 

van de Biesbosch van 30 bij 30 meter, compleet met polders, dijken en 

stromen, is te zien hoe smeltwater uit de Rijn en regenwater uit de 

Maas samenkomen.  

                                                                                                         

Tijdens het bezoek aan dit unieke natuurgebied worden de deelnemers 

eerst in het Biesbosch MuseumEiland met koffie, thee en gebak 

ontvangen. Nadat het Museum, dat met zeven themapaviljoens de 

historie van de Biesbosch vanaf de Sint-Elizabeths stormvloed in 

november 1421 toont is bekeken, is er een lunch. Daarna is er een 

vaartocht van vijf kwartier door de Biesbosch. De bus vertrekt om 9.00 

uur vanaf het busplatform van het Centraal Station en is daar rond 

17.00 uur weer terug.
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Algemene Ledenvergadering: veel 

belangstelling en nieuwe bestuursleden 
 

De Algemene Ledenvergadering op dinsdagmiddag 25 maart in de 

ruimte van de VSAG trok met ruim 40 deelnemers veel belangstelling. 

Alle jaarstukken werden met applaus goedgekeurd. Bovendien werden 

drie nieuwe bestuursleden benoemd. 

 

Voorzitter Leo Draisma stond in zijn opening stil bij het overlijden van 

secretaris Leny Loke. “Ik had me deze vergadering anders voorgesteld.” 

Het was de bedoeling dat zij bij haar terugtreden zou horen dat zij tot 

erelid was benoemd. Nu werd haar dat gezegd in het hospice, waar zij 

op zondag 16 maart overleed. Op verzoek van Leo Draisma werd voor 

Leny geapplaudisseerd, zoals dat ook na de uitvaartplechtigheid op de 

begraafplaats aan de Laan van Eik en Duinen gebeurde. Daarna 

noemde hij de namen van de 30 leden die vorig jaar zijn overleden. Zij 

werden staande met enige ogenblikken stilte herdacht.  
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Vervolgens werd het verslag van de Algemene Ledenvergadering op  

19 maart 2024 goedgekeurd. Leo Draisma zei dat de daarin 

aangekondigde gesprekken met de gemeente in de persoon van 

gemeentesecretaris Ilma Merx en de directeur Personeel en Organisatie 

van de gemeente, Mirjam Westgeest, hebben plaatsgevonden. Zij 

brachten vorig jaar september een bezoek aan de VSAG. 

 

Hierna werd het jaarverslag van de secretaris over 2024 paginagewijs 

doorgenomen en met applaus goedgekeurd. 

 

Geweldig                                                                                        

Bij de bespreking van het financieel verslag over het jaar 2024 zei 

Anneke Bleijenberg namens de kascommissie waarvan ook Harry de 

Vogel deel uitmaakt, dat penningmeester Ed de Kleijn en 

plaatsvervangend penningmeester Ton Rijksen geweldig werk hebben 

verricht. “Bij wat ze allemaal doen hebben we eigenlijk nooit stil 

gestaan. Het is niet te geloven. En alles klopt.” Voor de twee 

rekenmeesters had zij een presentje. 
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Statutair trad Anneke Bleijenberg uit de kascommissie, maar zij stelde 

zich wel beschikbaar als reservelid in plaats van Ton van der Linden, die 

nu met Harry de Vogel de kascommissie vormt. Hierna werd het 

financieel verlag met applaus goedgekeurd. 

 

Plaatsvervangend penningmeester Ton Rijksen noemde de begroting 

voor 2025 een glazen bol. “We weten immers niet van tevoren wat de 

kosten zullen zijn.” Ook met de begroting ging de Algemene 

Ledenvergadering met applaus akkoord. 

 

Bij de bestuursverkiezing presenteerden de drie kandidaten zich. Lidewij 

van Aken die secretaris wordt, zei dat zij in het onderwijs altijd de 

samenwerking heeft gezocht. “Een plus een is drie.”  

Annette Kamperman heeft bij de Bibliotheek aan het Spui gewerkt en 

vond het vijf jaar geleden een goed idee lid van de VSAG te worden. 

Positief reageerde zij op de zoektocht van het bestuur naar nieuwe 

bestuursleden. “Het lijkt me een leuke uitdaging.”                                    

Alicia Dammers hield zich bij de Sociale Dienst bezig met de uitvoering 

van de Wet maatschappelijke ondersteuning (Wmo). Over dit 

onderwerp hield zij vorig jaar voor de VSAG een lezing. Leny Loke vroeg 

haar of zij bestuurslid wilde worden. “Ik heb er zin in.” 

 



9 
 

Nadat ze met applaus tot bestuurslid waren benoemd en achter de 

bestuurstafel hadden plaatsgenomen gaf Leo Draisma een overzicht van 

de activiteiten die dit jaar op het programma staan:  

 

elke tweede zaterdag van de maand tot en met oktober een fietstocht, 

herdenking van de in de Tweede Wereldoorlog omgekomen 

ambtenaren van de gemeente op zondag 4 mei op het Trekvlietplein, 

lentetocht op 14 mei naar de Biesbosch, zomertocht op 10 juli, 

buitendag op 12 augustus bij sv Erasmus, najaarstocht op 17 

september, najaarsbingo op 23 september, instuif op 21 oktober, 

sinterklaasbingo op 18 november, eindejaarsfeest 16 december. 

 

Opvolger                                                                                               

Wat betreft de fietstochten zei coördinator Ton van der Linden dat hij 

een opvolger zoekt. Incidenteel 

is Ed de Kleijn bereid in te 

springen. Tijdens de vergadering 

stelde niemand zich beschikbaar.                                             

 

Na de Algemene 

Ledenvergadering was er in het 

café van Zuid57 een gezellig 

samenzijn met hapjes en 

drankjes. 
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Kranslegging namens VSAG 

 

Herdenking in Tweede 

Wereldoorlog omgekomen 

ambtenaren gemeente  
 

De ambtenaren van de gemeente Den Haag die tijdens de Tweede 

Wereldoorlog zijn omgekomen, worden op zondag 4 mei bij de 

oorlogsmonumenten op het Trekvlietplein herdacht. De herdenking 

staat in het teken van ’80 jaar vrijheid’ en wordt georganiseerd door de 

gemeente, de Haagse Milieu Services en Stedin. Ceremoniemeester is 

zoals elk jaar Gert-Jan Aleman. De herdenking wordt muzikaal omlijst 

door leden van het Residentie Orkest. Namens de VSAG leggen 

voorzitter Leo Draisma en penningmeester Ed de Kleijn een krans. 
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De ambtenaren die worden herdacht werkten bij de toenmalige 

Gemeentelijke Plantsoenendienst, het Gemeentelijk Energiebedrijf, het 

Gemeentelijk Gasbedrijf en de Gemeentelijke Reinigingsdienst. Ook 

ambtenaren van de vroegere Gemeentesecretarie, de Dienst 

Maatschappelijk Hulpbetoon en de Dienst Gemeentewerken kwamen 

door oorlogsgeweld om het leven. 

 

Om 9.30 uur worden de deelnemers aan de herdenking met koffie en 

thee ontvangen. De herdenking begint om 10.00 uur. Er zijn toespraken 

namens het gemeentebestuur, de Haagse Milieu Servies en Stedin. Na 

het spelen van de taptoe worden twee minuten stilte in acht genomen 

en kransen gelegd. Om 11.15 uur is er een lichte lunch. 

 

Gasfabriek                                                                                          

Daarna kan worden 

deelgenomen aan een 

rondleiding over het terrein 

van de oude Gemeentelijke 

Gasfabriek, die tussen 1905 

en 1907 werd gebouwd. De 

kolen werden over de 

trekvaart vanuit de 

Rotterdamse haven 

aangevoerd. Om het gas op 

te slaan werden twee 

gashouders van 53 meter 

hoog gebouwd.  

 

Het laatste stadsgas werd in 1967 geproduceerd. Enkele gebouwen van 

de vroegere Gemeentelijke Gasfabriek die zijn overgebleven, werden in 

2002 gerestaureerd en zijn een rijksmonument. 

 

Van de herdenking worden opnamen gemaakt. Deze zijn op zondag     

4 mei vanaf 16.00 uur te zien op youtube.nl/gemeentedenhaag. 
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“Mijn ouders trokken wit weg” 

 

“Het was een hele 

verschrikkelijk  

verdrietige  

boodschap”  
 

Frans Britzel van de 

toenmalige 

Gemeentesecretarie 

is een van de 

ambtenaren van de 

gemeente Den Haag, die tijdens 

de Tweede Wereldoorlog zijn 

omgekomen en op zondag 4 mei 

op het Trekvlietplein worden 

herdacht.  

 

De op 13 september 1920 in Borculo geboren en ongehuwde Frans 

Britzel was aanvankelijk tekenaar bij Rijkswaterstaat en nam in de 

oorlog ontslag om meer illegaal werk te kunnen doen. Al vanaf 1941 

was hij bij het verzet betrokken en zat hij bij een groepje dat overvallen 

op wapendepots en distributiekantoren voorbereidde. Ook had hij een 

leidende rol in de Landelijke Organisatie voor Hulp aan Onderduikers en 

in een Knokploeg. Zijn schuilnamen waren Pim van Doorn en Frans van 

de Kade.  

 

In maart 1943 werd hij bij de gemeente Den Haag crisisambtenaar bij 

de Distributiedienst in de Goudenregenstraat. Daar kon hij aan illegale 

persoonsbewijzen voor onderduikers komen en werkte hij nauw samen 

met ambtenaar en verzetsman G.J. van der Vaart, die verantwoordelijk 

was voor de uitgifte van de persoonsbewijzen.  
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Omdat de Duitsers naar hem op zoek waren moest Frans Britzel al na 

een paar maanden met zijn werk stoppen. Op vrijdag 29 september 

1944 werd bij een inval in een woning aan de Laan van Meerdervoort 

een groep verzetsstrijders opgepakt. Ze waren verraden door Adriaan 

Breed die in de verzetsgroep was geïnfiltreerd. Frans Britzel was bij zijn 

arrestatie bezig met de uitgifte van bonnen en levensmiddelen aan 

stakende spoorwegbeambten. 

 

Hij werd op 7 oktober 1944 bij de spoorwegovergang 't Haantje in 

Rijswijk, achter de gistfabriek, met negen anderen, onder wie Jacques 

de Waal, ambtenaar bij de Dienst Maatschappelijk Hulpbetoon 

gefusilleerd. Dit was een vergeldingsactie van de Duitsers voor de 

sabotage die dag van de spoorbaan in Rijswijk door het verzet. De 

Duitsers hadden het in een ‘Bekanntmachung’ over terroristen. De 

gefusilleerde mannen hadden echter niets met de sabotage te maken 

gehad. 

 

Verhaal                                                                                               

Corrie Britzel, een zus van Frans, tekende zijn verhaal op: 

 

“Al gauw na de bezetting toonden de Duitsers hun ware gezicht. 

Geboden, verboden, klopjachten, razzia’s, represailles, vervanging van 

goede door foute burgemeesters enzovoort. Er was veel verraad. 

Horen, zien en zwijgen, vooral zwijgen, was de beste houding. Het 

ondergrondse verzet speelde een zeer belangrijke rol voor 

onderduikers, sabotage enzovoort. De onmenselijke vervolgingen van 

Joden en andersdenkenden was voor Frans de reden om ook zijn 

bijdrage aan het verzet te leveren. Hij zag het als een opdracht.  

 

In augustus 1944 kreeg ik een brief van Frans voor mijn verjaardag en 

daar vertelde hij onder andere in dat hij een afspraak had gemaakt met 

een fotograaf om van ons vieren een grote mooie foto te maken voor 

de 25 ste trouwdag van onze ouders. Van Frans en zijn drie zussen.  

Hij schreef dat hij het geregeld had, een afspraak gemaakt had en dat 

we op een bepaalde middag er naar toe zouden gaan.  
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Omdat Frans al verschillende keren nauwelijks aan de Gestapo was 

ontsnapt moesten we heel veel omwegen maken om uiteindelijk op de 

Laan van Nieuw Oost Indië uit te komen. Het werd inderdaad een 

prachtige foto. We hebben met elkaar een goede dag gehad. Drinken, 

koffie of thee was er nauwelijks meer, maar we waren met elkaar en 

dát was het belangrijkste! 

 

Een week erna kwam Frans tussen de middag langs. Mijn moeder en ik 

waren thuis. En zoals het wel vaker gebeurde kwam hij even laten zien 

dat hij er nog was, want mijn ouders waren vaak in grote spanning hoe 

het zou aflopen, want ze wisten van de activiteiten van Frans. Niet het 

hoe en het wat, maar toch dat er veel angst, spanning en veel gevaar 

bestond.  

 

Frans ging weg om ongeveer een uur of één en ongeveer anderhalf uur 

daarna kwam een koerierster buiten adem aan en zei dat Frans niet 

naar een bepaald adres moest gaan. We wisten helemaal niet waar 

Frans was en hoe we hem konden waarschuwen.  

 

Mis                                                                                                  

Al gauw bleek dat het helemaal mis was. Er was een overval geweest 

op dat adres. Een “goede” vriend die ook in de groep meedeed bleek 

een infiltrant van de Gestapo te zijn en had alles doorverteld. De 

Gestapo wist precies van de afspraak van de groep van Frans, die voor 

die middag gemaakt was. Er zouden allerlei andere mensen komen, ook 

mensen van de spoorwegstaking, om daar bonkaarten te verkrijgen en 

hun persoonsbewijzen moesten 

vervalst worden.                    

 

Het was dus een hele groep bij 

elkaar die in één keer gevangen 

werd genomen en overgebracht 

naar de strafgevangenis in 

Scheveningen. Dit was op 29 

september.  
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Op zaterdag 7 oktober 1944 gingen we met elkaar naar het 

Avondgebed, dat was zo de gewoonte. In de oorlogstijd had je erg veel 

behoefte om ergens met elkaar te zijn waar samenhorigheid was en 

geen gevaar dreigde. We staken de Laan van Meerdervoort over en 

daar was aan een boom een groot plakkaat geplakt of gespijkerd zoals 

de Duitsers deden om hun boodschap over te brengen. Daar werd op 

vermeld dat elf mensen gefusilleerd waren in verband met de 

spoorwegstaking.  

 

Frans was ook bij de staking betrokken, dus waarschijnlijk vandaar ook 

de overval op dat adres. Mijn ouders trokken wit weg na het zien van 

het plakkaat, zeiden niet veel. We gingen naar het Avondgebed en 

wachtten in angstige spanning de volgende dag af of we iets naders 

zouden horen.  

 

Zondagmorgen kwam een Nederlandse politieagent. Wat hij deed 

mocht hij zeker niet doen, dat was wel duidelijk. Hij kwam vertellen dat 

ze de mannen die gefusilleerd waren allemaal begraven hadden op de 

begraafplaats van Rijswijk. Dat was eigenlijk verboden door de Duitsers. 

Ondanks het verbod hadden de politieagenten toch het risico genomen.  

 

Steun                                                                                           

De politieman kwam deze boodschap brengen in de veronderstelling dat 

we van de andere kant, de foute kant, ook nog wel bericht zouden 

krijgen en we daar nu op voorbereid waren. En inderdaad kwamen er 

op zondagmiddag twee rechercheurs vertellen dat Frans gefusilleerd 

was en kwamen enkele spullen van Frans brengen. Het was een hele 

verschrikkelijk verdrietige boodschap waar we allemaal ondersteboven 

van waren.  

 

Van heel veel mensen hebben we goede berichten gekregen van/over 

Frans. Wat hij allemaal gedaan had en hoeveel spanning hij altijd had 

moeten doorstaan. Hij heeft veel mensen naar veilige adressen kunnen 

brengen. Dat was wel een grote steun voor ons.” 
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Fietstocht met prachtig weer en ook deze 

keer verrassende route voor de deelnemers 
 

Omdat de conditie van coördinator Ton van der Linden nog steeds te 

wensen over laat werd voor de fietstocht op zaterdag 12 april weer een 

niet al te verre bestemming gekozen. Het werd een tocht naar het park 

Delftse Hout om bij Knus koffie te drinken. Het was prachtig fietsweer 

en er stond weinig wind.  

 

Voor Ton van der Linden wordt het na tien jaar in een omgeving die 

steeds verder wordt volgebouwd, telkens lastiger tochten door groene 

gebieden uit te zetten. In plaats daarvan probeert hij voor een 

verrassing te zorgen. Ook bij deze fietstocht lukte dat bij enkele van de 

acht deelnemers weer. “Je kiest gewoon een route die anders is dan de 

andere keren en dan zien de deelnemers het allemaal vanuit een 

andere hoek.”  
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Eerst ging het via een aantal bekende Haagse wegen naar de 

Schaapweg. Aan het einde daarvan werd in het groen gedoken. 

Vervolgens werd de groenzone langs de A4 gevolgd. Met de fietsbrug 

naar het Wilhelminapark werd deze snelweg overgestoken. Door het 

Wilhelminapark en de nieuwbouwwijk ’t Haantje werd door het viaduct 

onder het spoor naar de Lange Kleiweg gefietst. Daarna ging het langs 

het oude hoofdkantoor van de Koninklijke Nederlandsche Gist- en 

Spiritusfabriek, een rijksmonument in Delft, en door de Nieuwe Plantage 

naar Aan ’t Verlaat.  

 

Bij het terras- en partycentrum ‘Knus’ in de Delftse Hout was het zoals 

gebruikelijk erg druk met heel veel spelende kinderen. Na de koffie 

werd voor de terugweg het Jaagpad langs de Vliet gekozen. Dan door 

het Elsenburgerbos naar de Lange Kleiweg en weer door de groenzone 

langs de A4.  

 

Vervolgens ging het langs de begraafplaats Eikelenburg en langs het 

water naar de stadsboerderij en de Strijpkade. Via de Noordweg werd 

door een nieuwbouwwijkje naar de Leyweg gefietst en was iedereen bij 

de Dedemsvaartweg weer op bekend terrein. Daar waaierde de groep 

uiteen. 

 

Volgende 

De volgende fietstocht wordt gereden op zaterdag 10 mei. Zoals 

gebruikelijk wordt om 10.00 uur vertrokken bij het Florence 

woonzorgcentrum Houthaghe aan de Toon Dupuisstraat 10 in Den 

Haag.  

 

Bij twijfel of deze fietstocht gezien de weersomstandigheden doorgaat 

kan Ton van der Linden worden gebeld: tussen 9.15 en 9.30 uur            

070 - 325 25 91 en tussen 9.15 en 9.50 uur 06 - 387 841 71.  

 

De resterende fietstochten zijn op zaterdag 14 juni, zaterdag 12 juli, 

zaterdag 9 augustus, zaterdag 12 september en zaterdag 11 oktober. 
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Afdeling 

Koersbal  

speelt 

voor het  

eerst in  

ruimte  

VSAG 
 

De afdeling 

Koersbal 

speelde op 

donderdag       

3 april voor 

het eerst in 

de ruimte van de VSAG in Zuid57. Doordat er nog maar 5 leden zijn 

stond de hoogte van de huur van het clubgebouw van de sv Erasmus 

waar altijd werd gespeeld en eind vorig jaar brand uitbrak, daarmee 

niet meer in verhouding.  

 

Het  aantal leden is volgens contactpersoon Harry Bielefeld eigenlijk te 

weinig om leuk in competitieverband te kunnen spelen. Daarom hoopt 

hij dat de nieuwe speellocatie nieuwe leden aantrekt. “De ruimte van de 

VSAG ligt centraler, is met het openbaar vervoer gemakkelijk 

bereikbaar, er is meestal voldoende parkeerruimte en veel leden van de 

VSAG wonen in dit deel van Den Haag.” 

 

De koersballers spelen op donderdagmiddag van 13.30 uur tot 15.30 

uur. Halverwege is er een pauze van 20 minuten. De contributie 

bedraagt € 2,50 per maand. Wie belangstelling heeft kan een keer 

geheel vrijblijvend komen kijken. Meer informatie geeft Harry Bielefeld: 

070 - 345 17 62, h.t.bielefeld@hetnet.nl. 
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Geschilderd  

familiewapen  

aan Marc Loke  

overhandigd 
 

Wim Heijsteeg van de 

Schilderclub heeft op 

maandag 7 april in de ruimte 

van de VSAG in Zuid57 het 

door hem geschilderd 

familiewapen van de familie 

Loke aan Marc Loke 

overhandigd. Secretaris Leny 

Loke had hem gevraagd dit te schilderen. Toen het na maanden 

precisiewerk nagenoeg klaar was overleed zij echter op 16 maart. 

 

Haar neef Marc Loke wist dat Wim Heijsteeg het familiewapen 

schilderde. Bij de uitvaart van Leny werd afgesproken dat hij naar Den 

Haag zou komen om het op te halen. Hij was onder de indruk van de 

kwaliteit en de nauwgezetheid van het doek van 50 x 50 centimeter. 

 

Omdat Leny Loke een groot liefhebster van 

katten was heeft Johan Gelauf namens de 

Schilderclub een kistje van 10x10x10 

centimeter beschilderd met op alle 5 zijden 

één kat.  

 

Met Marc Loke is afgesproken dat dit kistje 

op de verkooptentoonstelling van de 

Schilderclub die in het najaar wordt 

gehouden, voor een goed doel zal worden 

verkocht. 
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Geen factuur ontvangen?                              

Contributie s.v.p. wel betalen 
 

Door een niet altijd vlekkeloze bezorging heeft mogelijk een aantal 

leden de factuur voor de contributie over 2025 niet ontvangen. Ze 

zouden daarom ten onrechte een aanmaning krijgen. Wie de contributie 

nog niet heeft betaald wordt verzocht dat alsnog te doen. De 

contributie is voor leden € 10,00, voor gezinsleden € 5,00 en voor 

vrienden € 15,00. Het betreffende bedrag moet worden overgemaakt 

naar NL95INGB 0003 9305 93 ten name van Penn. VSAG Den Haag.  

 

Daarna krijgt elk lid dat de contributie nog steeds niet heeft betaald een 

aanmaning. Wordt dan zonder nadere berichten niet betaald of het 

Journaal niet als onbestelbaar geretourneerd, dan wordt met de 

verzending van het Journaal en de felicitatiekaart gestopt. 

 

Agenda 
 

 1/5: bestuursvergadering, 10.00 uur, ruimte VSAG 

 4/5: dodenherdenking, 10.00 uur, Trekvlietplein 

10/5: fietstocht, 10.00 uur, Houthaghe, Toon Dupuisstraat 

14/5: lentetocht naar Biesbosch, 9.00 uur, busplatform Centraal Station 

  

Personalia   
 

Nieuwe leden/vrienden:  
 

mevr. R. Bachasingh, dhr. H. Fransen, dhr. H.A. Baron,                   

mevr. B. Bishesar, mevr. G.E.M. Mons, dhr. R.M.T Keijmel,                 

mevr. M. Keijmel-van de Kaaij, mevr. Y. Harmsen 

 

Overleden:  
 

dhr. H.W. Rausch, mevr. M.J.K. de Wit-Andel 
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Gezellige drukte op geslaagde paasbingo 

 

Het was met 50 belangstellenden gezellig druk tijdens de zeer 

geslaagde paasbingo op dinsdagmiddag 15 april in de ruimte van de 

VSAG. Het advocaatje, de heerlijk gele likeur met een lekkere dot 

slagroom waarvoor de gastvrouwen Gonny Looijen en Alicia Dammers 

zorgden en veel deelnemers zich goed lieten smaken, droeg daar met 

de achtergrondmuziek van Herman van Schie, zeker aan bij.  

 

Nadat de vele van tevoren 

bestelde bingobriefjes waren 

uitgereikt presenteerden Ed de 

Kleijn en Ton Rijksen de 

paasbingo, waarmee weer fraaie 

prijzen konden worden 

gewonnen.  

 

De winnaars van de vier 

hoofdprijzen presenteerden zich 

met de gewonnen keukenradio, 

de blender met een smoothie 

receptenboek, de braadpan en de airfryer. 
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    Uit de 

   archieven                                    

   van ambtelijk                               

   Den Haag                                                                                              
 

 

 

“Telefoniste met haar stem het 

visitekaartje van de gemeente”  
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Zeventig jaar geleden, in april 1955, besteedde het personeelsblad ‘Den 

Haag en Wij’ van de gemeente aandacht aan de telefooncentrale en de 

telefonistes van het stadhuis aan het Burgemeester de Monchyplein. 

Een paar maanden voordat het stadhuis werd geopend, eind december 

1952, deed de Haagsche Courant dat ook: 

 

“De markante lijnen van het nieuwe stadhuis tekenen zich scherp af 

tegen de felblauwe lucht. Dit nieuwe stadhuis, binnenkort de trots van 

iedere Hagenaar, vordert snel. Binnen gonst nog het lied van noeste 

arbeid; werklieden sjouwen met balken en latten, hanteren hamer, 

beitel en verfkwast. En uit ingrediënten als cement, hout, stopverf, glas 

en metaal, verrijst een binnenwerk, dat - keurig afgewerkt - het uiterlijk 

van het zo imposante gebouw evenaart.  

 

Twee centrales werken in het nieuwe stadhuis al op volle kracht: de  

centrale verwarming en de telefooncentrale. Dit laatste te bereiken is 

geen sinecure. Want in de eindeloze gangen, de talloze kamers en zalen 

van de uitgestrekte vleugels raakt men spoedig het spoor bijster. En het 

duurde vanmorgen nogal even voor wij op onze speurtocht door het 

gebouw de telefooncentrale hadden gevonden.  

 

In vleugel C, in een kamer van 20 bij 5 meter, is de telefooncentrale,  

voor de leek een warnet van rekken met draden en metalen kastjes,  

gevestigd. Meer dan een jaar heeft men aan de installatie gewerkt, 

maar thans werken de 85 buitenlijnen en indien nodig de 1000 

huisaansluitingen. Toch is dit alles nog niet voldoende als het hele 

gebouw in gebruik zal zijn genomen. De rekken met hoofdverdelers 

kunnen echter nog worden aangevuld en uitgebreid.  

 

Er is voorlopig plaats voor vier telefonisten, die behalve een 

telefoonschijf een z.g. snelkiestoetsenbord tot hun beschikking hebben. 

Lang zal men dus niet in de toekomst nooit op een verbinding behoeven 

te wachten. Een beambte van de P.T.T. zal in vaste dienst van de 

gemeente komen om bij eventuele storingen direct bij de hand te zijn.  
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Twee jaar na de 

opening van het 

stadhuis berichtte ‘Den 

Haag en Wij’ onder de 

kop ‘Visitekaartje van 

de Gemeente’ in de 

toenmalige ambtelijke 

schrijfstijl over de gang 

van zaken in de 

telefooncentrale: 

 

“Al die gesprekken 

“komen binnen” op een 

zestal tafels, die 

opgesteld staan in een 

kamer op de vierde 

verdieping van het 

Stadhuis: de 

telefooncentrale. Het is 

hier, ondanks al deze 

gesprekken, 

merkwaardig rustig. 

Gaatjesbetegeling langs 

de muren en het plafond beschermt de ruimte tegen overtollig galmen; 

de spreektechniek van de telefoniste beperkt de klank van haar stem 

tot een minimum. 

 

Planten                                                                                                 

Aan de welverzorgde planten rondom is te zien dat het hier een ware 

damesafdeling is; een afdeling overigens, die voor eigen gesprekken 

met maar één toestel toe kan. Dat ene toestel hangt ergens aan de 

muur, en het wordt minder gebruikt dan elk ander apparaat. 

Getelefoneerd wordt er, ook zonder dit toestel, de hele dag en met elk 

gesprek is deze afdeling eigenlijk het visitekaartje van de gemeente. 
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Voor een buitenstaander bestaat het werk van een telefoniste alleen 

maar uit het tot stand brengen van de verbinding die hij wenst. Maar 

evenals een visitekaartje de eerste indruk van de bezoeker geeft, zo 

presenteert de telefoniste met haar stem het visitekaartje van de 

gemeente. 

 

Die stem mag niet vermoeid, niet onverschillig, niet ongeduldig klinken; 

die stem moet steeds duidelijk opgewekt, vriendelijk en geduldig zijn. 

Wat de telefoniste ook plaagt, hoe zij zich ook voelt: haar stem, het 

entree, het welkom voor de bezoeker moet zij voortdurend in bedwang 

hebben. 

 

De technische zijde van de zaak is, vergeleken bij vroeger, wel zeer 

vereenvoudigd: de ingewikkelde dradenbossen in de oude centrales zijn 

vervangen door tafels, die slechts een kiesschijf en enige rijen knopjes 

met signaallichten laten zien. Een goed deel van de verrichtingen is 

geautomatiseerd. Maar de andere zijde: het contact met het publiek is 

veelzijdiger. 

 

Meer dan 700 toestellen staan de ambtenaren ter beschikking: een 

honderdtal lijnen (inkomend en uitgaand, interlocaal en locaal) 

verbinden gemeentebestuur en publiek. Van de telefoniste wordt vereist 

dat zij volkomen op de hoogte is met heel het ingewikkelde gemeente-

apparaat. 

 

Pappenheimers                                                                                        

Het publiek maakt zich uiteraard niet altijd een juiste voorstelling van 

het aantal ambtenaren, dat de gemeentelijke zaken behartigt. Zo kon 

het gebeuren dat een der telefonistes gevraagd werd: “Ik wou graag 

even spreken met die lange meneer met die bril, u weet wel.” Dit was 

zelfs de meest ervaren krachten die daar boven in het stadhuis zitten en 

die hun pappenheimers vaak beter kennen dan menig ambtenaar 

veronderstelt, toch iets te veel gevraagd. Door verdere vragen wist men 

deze, zo uit de kluiten gewassen en gebrilde heer toch te vinden. 
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De telefonistes weten overigens precies wat zij moeten weten wanneer 

zij de volgende vragen krijgen: mag ik overlijden, mag ik de afdeling 

vermakelijkheden, mag ik kindergeboorte, mag ik paspoorten 

buitenland en mag ik huwelijksvoorlichting?  

 

In normale tijden zijn de ochtenduren de aller drukste. Wáárom wij nu 

veel meer in die eerste kantooruren telefoneren? De centrale weet het 

niet en heeft zich er klaarblijkelijk ook het hoofd nog nooit over 

gebroken. Men doet slechts zijn best om de drukte vóór te blijven en is 

dankbaar jegens diegenen die door de korte formulering van hun 

vragen blijk geven begrip te hebben voor de snelheid waarmee in die 

tijd gewerkt moet worden. 

 

Een verbinding is gauw gelegd, vooral als men toevallig precies weet 

wie men moet hebben. De telefonistes kennen doorgaans vaak 

gevraagde nummers in een zeer korte tijd uit het hoofd zodat de best 

bijgehouden huistelefoonboekjes van het stadhuis die op hun tafels 

liggen, niet eens tot de meest gebruikte zullen horen. Een telefoniste 

ontwikkelt een sterk geheugen voor cijfers en namen. 

 

Ongeduldigen zijn er binnen en buiten het stadhuis altijd, Zij horen de 

bel overgaan en merken verder niets. Zij krijgen geen ingesprektoon, 

dat gebeurt alleen als alle lijnen tegelijk in gebruik zouden zijn, en zij 

verwachten dus dat de juffrouw “die er nota bene voor zit” direct de 

hoorn opneemt. Indien dat niet gebeurt nemen zij aan dat deze dus 

haar plicht verzuimt. 

 

Vuurwerk                                                                                       

Wat zij echter niet kunnen zien is dat de ritsen signaalknoppen op de 

bedientafels op datzelfde ogenblik een soort vuurwerk formeren van 

gesprekken die inkomen, overgezet moeten worden: dat anderen 

eerder belden en reeds wachten; dat iemand die niet direct duidelijk 

kan maken wie hij nu van die 1500 ambtenaren die hier werken nodig 

heeft, even tijd kost, maar toch ook bediend moet worden.  
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En wat niemand weet is dat geen telefoniste een signaallampje van een 

inkomend gesprek kan laten gloeien omdat dit voor haar even irriterend 

is als de gillende fluitketel op het gas voor de huisvrouw.  

 

Men laat dus merken dat men lang heeft gewacht en van de telefoniste 

wordt verwacht dat zij ook hem met begrip zal behandelen omdat zij nu 

eenmaal dat eerste contact, dat 

visiteaartje is. En, eerlijk gezegd, 

ook in het stadhuis kunnen wij er 

wel eens mee knoeien. 

 

Hoeveel gesprekken er in totaal 

gevoerd worden is niet makkelijk 

te zeggen. Een grove schatting 

leerde ons dat het er per jaar 

zeker (inkomend en uitgaand) 

anderhalf miljoen moeten zijn. 

Dat is meer dan duizend per 

ambtenaar. En dan te bedenken 

dat er genoeg zijn, die ambtelijk-

telefonisch eigenlijk nooit een 

mond open doen en dat anderen 

ook voor hun portie 

verantwoordelijk zijn! 

 

Juf                                                                                                   

Al dit gesnor van gesprekken, behalve de uitgaande, gaat via de tafels 

en knoppen van de centrale. Het wordt gedirigeerd door de rustige 

stemmen van de dames, die hier bij toerbeurt diensten doen. De 

telefooncentrale is één van de vele instellingen onzer gemeente die niet 

opvallen met het belangrijke werk dat zij verricht dan wanneer de 

dienst die zij in het normale geval vlot en snel levert, op een bepaald 

ogenblik hapert. Dit gebeurt echter hoogst zelden en onveranderd krijgt 

degene die “Juf, graag een papier voor een buitenzitje” vraagt, de 

ambtenaar die hem kan helpen aan een terrasvergunning. 
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FILIPPINE 
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OMSCHRIJVING 
 

 

1  gedreven (11)     8  verkoopplaats (10) 

2  verstrooid (7)     9  koerier (6) 

3  rampspoedig (9)   10  beleefdheidsformule (11) 

4  soort tennis (6)        11  fruit (6) 

5  minder uitgeven (10)  12  beroep (11) 

6  koel (12)    13  pocherig (12) 

7  familielid (9)   14  onnavolgbaar (5) 

  

 

Gelijke cijfers zijn gelijke letters. Bij een goede invulling ontstaat van 

de letters in de paarse balk van boven naar beneden een woord.  

 

Stuur dit voor 13 mei naar:  

 

VSAG  

zaal 1.09 

Zuidlarenstraat 57  

2545 VP Den Haag  

 

of mail het naar: 

 

vsag@denhaag.nl  

 

Onder de inzenders van de goede oplossing wordt een prijs van € 10,-- 

verloot.  

 

De oplossing van de woordzoeker in het Journaal van april is  

SNEEUWBAL. Na loting ging de prijs van € 10,-- naar Sotris Siwalette uit 

Den Haag. 
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Afdelingen en contactpersonen 
 

Tenzij anders vermeld vinden de activiteiten plaats in de                    

ruimte van de VSAG, zaal 1.09, op de eerste etage in Zuid57                

aan de Zuidlarenstraat 57. 

 

 

BILJARTEN 
 

Maandag t/m vrijdag 9.00 - 13.00 uur, 13.00 - 17.00 uur 

Dhr. F.J.M. Kalse, tel. 070 - 394 03 64  

frans-bep@ziggo.nl   

Per maand € 8,00 
 

  
 

BRIDGE 
 

Woensdag 13.00 - 16.00 uur 

Dhr. R. Maring, tel. 06 - 440 240 41,  

vsag.bridge@outlook.com 

Per maand € 5,00   
  

 

FIETSEN  
 

Van maart tot en met oktober op de 2e zaterdag van de maand 

Dhr. T. van der Linden, tel. 06 - 387 841 71 

vanderlindenton87@gmail.com 
 

  

 

HANDWERKEN  
 

Maandag 13.00 - 16.00 uur  

Mevr. M. van der Staaij  

06 – 174 132 84  

mariannevanderstaaij@hotmail.com 

Per maand € 5,00 
  

mailto:vanderlindenton87@gmail.com
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KEEP FIT  
 

Stadhuis Spui, woensdag 14.00 - 15.00 uur in groepsverband  

Uitsluitend de deelnemers van deze groep kunnen op een andere dag 

of tijd ook individueel fitnessen 

Dhr. H. Alewijnse, tel. 070 – 345 31 76, 06 – 450 343 71  

Hans.alewijnse@planet.nl 

Per maand € 23,00 

 

KOERSBAL  
 

donderdag 13.30 - 15.30 uur 

Dhr. H.Th. Bielefeld, tel. 070 - 345 17 62 

h.t.bielefeld@hetnet.nl 

Per maand € 2,50  

 

SCHILDEREN  
 

Maandag 9.00 - 12.00 uur 

Dhr. J. Vos, tel. 070 - 355 82 81 

strandvos@ziggo.nl 

Per maand € 5,45  

 

YOGA  
 

Dinsdag 10.00 - 11.00 uur 

Mevr. M. Hendriks-Zuidwijk, tel. 070 - 323 94 15 

greethendriks@casema.nl 

Per maand € 18,50 
 

 

WATERGYM  
 

Escamphof, Escamplaan 57, woensdag 16.15 - 17.00 uur en            

17.00 - 17.45 uur, donderdag 15.00 - 15.45 uur 

Mevr. Y. Heemskerk-Brunings, tel. 06 - 309 003 75 

yvonne.heemskerk.brunings@gmail.com 

Per maand € 21,50  
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Indien onbestelbaar  

s.v.p. retourneren naar: 

VSAG 

Zuidlarenstraat 57 

zaal 1.09 

2545 VP Den Haag 

 

 

 


